

បន្ទប់ស្ថានការណ៍ ថ្ងៃបោះឆ្នោត ឆ្នាំ២០១៣

Situation Room on Cambodia Election Day 2013

សេចក្តីថ្លែងការណ៍រួម ស្តីពី

ការព្រួយបារម្ភអំពីទឹកខ្មៅជ្រលក់ម្រាមដៃ និងបញ្ជីឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោត

ភ្នំពេញ, ថ្ងៃទី២៧ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០១៣

សម្ព័ន្ធអង្គការសង្គមស៊ីវិលដែលតាមដាន និងសង្កេតការណ៍ដំណើរការបោះឆ្នោតជ្រើសតាំងតំណាងរាស្ត្រនីតិកាលទី៥ ឆ្នាំ២០១៣ មានការព្រួយបារម្ភអំពីទឹកខ្មៅជ្រលក់ម្រាមដៃ ព្រមទាំងបញ្ជីឈ្មោះបោះឆ្នោតដែលនឹងប្រើប្រាស់សំរាប់ការបោះឆ្នោតជ្រើសតាំងតំណាងរាស្ត្រនៅថ្ងៃទី២៨ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០១៣ខាងមុខនេះ។

ក្រោយពីខុមហ្វ្រែលបានសាកល្បងលុបជម្រះទឹកខ្មៅជ្រលក់ម្រាមដៃ ដែលគណៈកម្មាធិការជាតិរៀបចំការបោះឆ្នោត(គ.ជ.ប) នឹងយកទៅសម្រាប់ប្រើប្រាស់ជ្រលក់ម្រាមដៃអ្នកបោះឆ្នោតសម្រាប់ការបោះឆ្នោតជ្រើសតាំងតំណាងរាស្ត្រដ៏ខ្លីខាងមុខនេះ យើងសង្កេតឃើញថា ទឹកខ្មៅជ្រលក់ម្រាមដៃដែលជ្រលក់នៅទីស្នាក់ការគ.ជ.ប អាចលុបចេញបានទាំងស្រុង។ ខុមហ្វ្រែលបានសាកល្បងធ្វើការលុបដោយចំណាយពេលតែ២ទៅ៣នាទីប៉ុណ្ណោះ ក៏បានជម្រះទឹកខ្មៅនោះបានទាំងស្រុង ដែលបន្ទាប់ពីការជ្រលក់ប្រហែល២បួនម៉ោង។

បន្ថែមពីនេះ ការប្រកាសរបស់គ.ជ.ប នៅក្នុងសន្និសីទសារព័ត៌មាននៅថ្ងៃទី២៦ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០១៣ ដោយបានលើកឡើងថាបញ្ជីឈ្មោះបោះឆ្នោតនឹងមិនត្រូវបានអនុញ្ញាតឲ្យអ្នកសង្កេតការណ៍ និងភ្នាក់ងារគណបក្សនយោបាយធ្វើការផ្ទៀងផ្ទាត់នៅតាមបរិវេណ និងការិយាល័យបោះឆ្នោតបានឡើយ។ ការណ៍នេះស្របពេលដែលស្ថាប័នខ្លះ និងគណបក្សនយោបាយមានបំណងធ្វើការផ្ទៀងផ្ទាត់បញ្ជីបោះឆ្នោតនៅតាមការិយាល័យបោះឆ្នោត។

បន្ថែមជាមួយជម្រះទឹកខ្មៅការហាមរបស់គ.ជ.បទៅលើការផ្ទៀងផ្ទាត់បញ្ជីបោះឆ្នោតខ្វះតម្លាភាពបែបនេះ អាចធ្វើឲ្យមានការមន្ទិលសង្ស័យដែលងាយស្រួលអាចមានការបន្លំសម្រាប់ការបោះឆ្នោតនាពេលខាងមុខនេះ។

បន្ទប់ស្ថានការណ៍នៃសម្ព័ន្ធអង្គការសង្គមស៊ីវិលសូមអំពាវនាវដល់គណៈកម្មាធិការជាតិរៀបចំការបោះឆ្នោត(គ.ជ.ប) ធ្វើយ៉ាងណាពិភាក្សាជាមួយគណបក្សនយោបាយដែលចូលរួមការប្រកួតប្រជែងអំពីវិធានការណ៍ដោះស្រាយចំពោះបញ្ហា ដែលបានលើកឡើងដូចខាងលើ។ ម្យ៉ាងវិញទៀត គ.ជ.ប ត្រូវតែបើកចំហរឲ្យស្ថាប័ន

COMFREL, ADHOC, NICFEC, YRDP, CCIM, CCHR, CHRAC, NGO FORUM ON CAMBODIA, API, CCC, CDP, CLEC, CPWP, PDP-CENTER, LICADHO, DHRAC, GAD/C, LWD, CISA, KYA, KID, DPA, KYSD, MVI, ICSO, TI/C, SILAKA, STAR KAMPUCHEA, HR VIGILANCE, VBNK, WMC, YCC, HRTF, CPN, IDEA, VSG, CCSP, KHARAM, FACT, MLOP BAITONG.

មួយចំនួន ជាពិសេសភ្នាក់ងារគណបក្សនយោបាយ និងអ្នកសង្កេតការណ៍អាចយកបញ្ជីបោះឆ្នោតទៅផ្ទៀងផ្ទាត់ នៅបរិវេណ ឬខាងក្នុងការិយាល័យបោះឆ្នោតបាន ហើយថែមទាំងផ្តល់បញ្ជីឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោតដែលបានប្រើ ប្រាស់នៅការិយាល័យបោះឆ្នោតដោយមន្ត្រីការិយាល័យបោះឆ្នោត បើកចំហរនៅក្រោយថ្ងៃបោះឆ្នោតដើម្បី បង្ហាញពីតម្លាភាព។ មិនតែប៉ុណ្ណោះ ទឹកខ្មៅជ្រលក់ម្រាមដៃគួរតែត្រូវបានធ្វើការសាកល្បងនៅការិយាល័យបោះ ឆ្នោត ដើម្បីប្រាកដអំពីគុណភាពនៃទឹកខ្មៅជ្រលក់ម្រាមដៃ។

សំរាប់ព័ត៌មានបន្ថែមសូមទាក់ទង

១. លោក ធន សារាយ	ប្រធានគណៈកម្មាធិការនាយកខុមហ្វ្រែល	០១៦ ៤៤ ០០ ៤៤
២. លោក សុក សំអឿន	ប្រធានសម្របសម្រួលនៃគណៈកម្មាធិការប្រព្រឹត្តកម្ម(CHRAC)	០១២ ៩០ ១១ ៩៩
៣. លោក គល់ បញ្ញា	នាយកប្រតិបត្តិអង្គការខុមហ្វ្រែល	០១២ ៩៤២ ០១៧
៤. លោក ហង្ស ពុទ្ធា	នាយកប្រតិបត្តិអង្គការនិកហ្វិច	០១២ ៩៥៩ ៦៦៦